Wisdom- GOD’S VISION FOR LIFE
智慧-天主睿智看生命
Session 1- Introduction
第一課: 前言
1. What, if any, experience do you have with Old Testament wisdom literature? Have you read or studied it before?

 您曾否閱覽或研讀過舊約有關智慧的典籍？您有什麽與此相關的經驗？
2. Describe a wise person in your life who has helped you with important decisions or difficult situations.

描述在您生命中所遇到的一位具智慧的人，他/她曾幫助您作重要的决定、或在困難的處境中給與扶助。

3. What (or who) have been your sources of wisdom in life?

有什麽事或人曾成為您生命中智慧的泉源？
4. Where do most people look for wisdom today?

在今天，人們在那裏找尋智慧？

5. What do you hope to gain from this Wisdom study?

在這次有關「智慧」的研習中，您盼望得到什麽？
6. The Bible repeatedly reminds us that “to fear the Lord is the beginning of wisdom” (Sirach 1:14; see also Proverbs 1:7; Wisdom 12:11; Psalm 111:10). This attitude is not a frightened, servile submission to God, but rather a humble trust in his loving providence and protecting power. Read Sirach 1:11-20 together as a group. What are the characteristics, blessings, and benefits of “the fear of the Lord”?

聖經重複地提醒我們 : 「 敬畏上主是智慧的肇基。」（德: 1:16; 同時參閱箴 1:7；智 12:11; 詠 111:10）。這並非一個對主畏懼、屈服的態度，反而是對祂那慈愛的眷顧及護祐的力量, 表示謙恭的信靠。以小組方式閱讀德 1:11-25。對我們來說，「敬畏上主」有什麽特質、祝福和益處？
